
Še enkrat o kamnolomu pa z dodatkom
Pred nedavnim je bila ob-

javljena v Ljubljanskem
dnevniku in Naši skupnosti
pritožba občanov Podmol-
nika in Sadinje vasi glede ka-
mnoloma v Podmolniku ozi-
roma v Sadinji vasi, ki z njim
upravlja komunalno podjetje
Ljubljana, TOZD peskokopi,
pa ne upošteva osnovnih pra-
vil o zaščiti tamkaj živečih
prebivalcev. S pritožitelji se
popolnoma strinjam in jih
tudi podpiram, kajti menim,
da je najpomembnejša naša
skrb za človeka in njegovo
okolje, šele potem pride vse
drugo. Z avtorji pritožbe
torej ne mislim polemizirati,
temveč bi mačehovskim od-
nosom do tega problema
dodal še nekaj, kar kaže na to,
da v KS Zadvor nasploh ne

.gre vse tako, kot bi moralo iti
in da brezdtišni odnosi ne za-
jemajosamo občanov Sadinje
vasi in Podmolnika.

V letu 1959 smo občani KS
Zadvor, Bizovik in Hrušica
oblikovali gradbeni odbor za
rekonstrukcijo in moderniza-
cijo Litijske ceste od Štepanje
vasi do Sostrega. Ivan Stanič
je pripraviJ načrte, naš odbor
pa naibi zbral potrebna sred-
stva. Clani odbora smo vložili
nemalo truda, da smo uspeli
zbrati 1.290.000 dinarjev in
tako pripeljali asfalt po stari
razdrapani makadamski cesti
do dobninjske- pošte. Srcd-

stva so prispevali tedanji ob-
čini Moste in Polje, GP Teh-
nika, bivši GP Tehnograd in
še nekateri. Bil sem tajnik
tega odbora in vem, s kolikš-
nimi težavami smo asfaltirali
Litijsko cesto. Nikoli pa ni
bila dokončana po projektu,
ker je zmanjkalo denarja za
ureditev kolesarske steze in
bankin. Danes — po 19 letih
— je Litijska cesta spet pokr-
pana, blatna, razrita, skratka
slabo vzdrževana. Razdrli in
razbili so jo kamioni, ki vozijo
pesek iz peskokopov ob Litij-
ski cesti, največ pa iz pesko-
kopa v Podmolniku. Vprašu-
jem se, kdo bo zdaj to cesto
ponovno obnovil! Mi, občani,
se prav gotovo ne bomo več
petiali za dinarji in za obnovo,
ker dobro vemo, kdo jo je
uničil!

Naslednji velik problem je
pitna voda v naselju Dobru-
nje. Peskokopi ob Litijski
cesti so prodrli v nivo pitne
vode za prebivalce Dobrunj, v
jame pa navlekli vseh vrst od-
padke, ki so vodo zastrupljali
in tako ogrozili pitno vodo
prebivalcem Dobrunj (ana-
liza vode je bila že objavlje-
na). Že nekaj let teče akcija
občanov v KS Zadvor za reši-
tev tega problema, sami so že
vlagali sredstva v načrte, toda
stvar se ni premaknila nika-
mor. Moram pa ugotoviti, da
so letos začeli graditi vzpo-

redni kanal, toda sprašujem
se, ali je to res samo stvar ob-
čanov ali vse družbe, posebno
pa delovnih organizacij, ki so
tako stanje povzročili?! Stvar
zadeva vso našo ljubljansko
skupnost, ki ima od peskoko-
pov korist! -

Nič drugače ni z električno
napetostjo. V naselju nekda-
njega Zadvora je tako slaba,
da se uničujejo razni gospo-
dinjski stroji. Začefi smože z
akcijo za obnovo, a spet smo z
nekim čudnim odnosom zve-
deli, da ni moč zgraditi trans-
formatorjev, ker da teren ur-
banistični ni obdelan, ozi-
roma ni zazidljiv. Čemu tak
oportunizem? Ce teren urba-
nistično še ni obdelan, naj od-
govorni za to poskrbe, da bo,
kajti tukaj žive občani Ljub-
ljane z enakimi pravicami in
dolžnostmi kot tisti v centru
mesta.

Prav tako je z vodovodnim
omrežjem. Tudi vanj so mo-
rali posegati občani s svojimi
prispevki in napori, medtem
ko prebivalcem kakega dru-
gega mestnega območja vseh
teh stvari ni treba počenjati.

Občani KS Zadvor so mar-
sikaj zgradili tako rekoč z
lastnimi rokami ob minimalni
podpori družbe. Zato se jim
zdaj že upira vedno se brigati
sam zase. Naj omenim predv-
sem naslednje akcije: vodo-
vodi Podmolnik in Podlipo-

glav — Sadinja vas, Cešnjice
— Zagradišče in Šentpavel ter
mestni vodovod Sostro in
Zadvor; ceste: Litijska cesta,
Sostro-Podlipoglav, cesta v
Sostrem, del Ceste 13. jutija in
Zadvor—Podmolnik; javna
razsvetljava v Sostrem; grad-
nja zadružnega doma in še ve-
liko manjših akcij oziroma
objektov.

Poseben problem za prebi-
valce KS Zadvor pa je mrliška
služba. Pokopališče Sostro
nima mrliškega objekta in
tako umrli leže po dotnovih.
Zadnja leta pa je tudi na to
področje posegel mestni
odlok in problem še zaostril,
kajti mrličev ne smemo več
spremljati na zadnji počitek
po javnih cestah. A kako sicer
prepeljati mrliča do pokopa-
lišča?

Ze vrsto let je slišati o tem
problemu, za rešitev so bila že
potrošena neka sredstva, toda
še vedno ostajamo pri istem
— kaj z mrliškimi vežicami.
Teh ni in ni mogoče zgraditi,
oziroma sredstva za njih
gradnjo, čeprav je prostor na
razpolago. Upravljalec sostr*
škega pokopališča — komu-
nalno podjetje Žale — sicer
ureja pokopališče (joj tiste-
mu, ki ne bi pravočasno plačai
vsega!), pobira najemnino in
ima torej neko korist, ne
zmeni pa se za probleme ob-
čanov, ne zmeni se za to, da bi
bila postavljena vsaj ena mrli-
ška vežica. Ponuja nam sicer
mrliške vežice in hladilnike na
Žalah, toda mar se zaveda, da
je vse to zvezano z dvakrat-
nimi stroški in je proti vsem
običajem našega kraja?!

Ti in še drugi problemi, ki
tarejo občane KS Zadvor, so
me prisilili v to, da sem jih za-
pisal ob zadevi s kamnolo-
mom, ki so jo javno razgrnili
občani Podmolnika in Sadinje
vasi. Skrajni čas je že namreč,
da se nekdo zavzame za nas,
da v bodoče ne bomo vsega
reševali sami, saj tega niti ne
zmoremo in — saj smo ven-
darle del ljubljanske mestne
družbe!
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